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Inledning och bakgrund 
Den här undersökningen är resultatet av ett utskick som Region Jämtland Härjedalen har gjort till 
fritidshusägare med fritidsboende i Jämtlands län. Utskicket innehöll magasinet ”Ta steget” med syfte 
att stimulera boende utanför Jämtlands län, men med fritidshus i länet, att skriva sig och flytta 
permanent till Jämtland Härjedalen. Tillsammans med detta utskick bilades en inbjudan att delta i en 
undersökning om hur man nyttjar sitt fritidsboende i länet. Undersökningen är utförd inom Jämtland 
Härjedalen Turisms projekt ”Besöksnäringens roll för regional utveckling 2.0” med finansiering från 
Region Jämtland Härjedalen och Europeiska Regionala Utvecklingsfonden. 
 
Målgrupp och svarsfrekvens för undersökningen 
Målgruppen har varit fritidshusägare i Jämtlands län, men som idag är skrivna utanför länet. 
Åldersavgränsningen har varit 30-55 år. Totalt gjordes 4 400 utskick (enligt SCBs statistik finns totalt 
ca 32 000 fritidshus i Jämtland Härjedalen). Undersökningen har besvarats i sin helhet av 213 av dessa.  
 
Det innebär både ett litet svarsunderlag och ett stort bortfall. Detta i sin tur innebär att resultatet av 
undersökningen ska tolkas med stor försiktighet och där resultatet enbart ska ses som indikationer. När 
man studerar resultatet och sätter det i relation till annan kunskap och fakta kan man dock konstatera att 
resultatet i stort ser rimligt ut, men man ska naturligtvis inte tolka utfallet som exakta procenttal/värden. 
 
Det är viktigt att vara medveten om att undersökningen är riktad mot privatpersoner som äger fristående 
hus/stugor. All de som äger en bostadsrätt är inte representerade i den här undersökningen. I exempelvis 
Åre, Funäsfjällen och Vemdalen finns en stor andel bostadsrättsinnehavare bland fritidsgästerna. 
 
Indikation om antal övernattningar hos målgruppen 
Om man räknar upp resultatet från undersökningen mot de 4 400 till vilka utskicket var riktat, enligt 
uppgift samtliga inom åldersspannet 30-55 år boende utanför länet men med egenägt boende i länet, 
skulle det innebära att ägarna själva tillsammans med sina familjer genererar ca 640 000 gästnätter per 
år. Därtill kommer ytterligare ca 80 000 gästnätter från vänner och bekanta som besökt eller lånat deras 
boende utifrån uppgifterna i undersökningen. 
Dessutom hyr man ut motsvarande ca 185 000 gästnätter. 
 
Indikation om hur mycket gruppen spenderar i regionen 
Ägarna själva tillsammans med vänner och bekanta spenderar genom sitt nyttjande totalt knappt        
200 miljoner kronor där utläggen hamnar i regionen. Utöver detta har man under det senaste året lagt ca. 
130 miljoner kronor på underhåll/reparationer/renoveringar. Här är det dock inte säkert att hela summan 
hamnar i Jämtland Härjedalen.  
 
Frisvar med mycket information om hur fritidshusägare uppfattar Jämtland Härjedalen 
Undersökningen innehåller även frisvar kring vad respondenterna uppskattar mest med att deras 
fritidshus ligger där det ligger samt hur de ser på utvecklingsmöjligheter inom vald destination. Bland 
de avslutande frågorna finns även information kring vad som står i vägen för en eventuell permanent 
flytt till Jämtland Härjedalen.  
 
Många av fritidshusägarna uttrycker att de är glada över att ha fått frågan om hur de upplever att det är 
att vara fritidshusägare i Jämtland Härjedalen och vill gärna komma till tals i utvecklingsfrågor. De är 
en resurs som besöksnäringen bör ta till vara, både i utvecklingsfrågor och vid kompetensbehov 
eftersom de känner väl till området där de vistas och redan är ambassadörer för 
destinationen/kommunen. 
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I vilken kommun ligger ditt fritidsboende? 

 
 
Av dem som svarat på enkäten är en övervägande andel fritidshusägare i Härjedalen. Även Åre och 
Bergs kommun har en hög andel fritidshus. Totalt finns ca 32 000 fritidshus i regionen varav 9 200 
fritidshus i Härjedalen, 5 600 i Åre och 4 500 i Berg. Både Härjedalen och Åre har en stor andel 
bostadsrätter som inte fångas upp av denna undersökning eftersom denna enkät gick ut till enbart 
kategorin fritidshusägare, utanför Jämtland Härjedalen. 
 
Det är viktigt att vara medveten om att undersökningen är riktad mot privatpersoner som äger fristående 
hus/stugor. All de som äger en bostadsrätt är inte representerade i den här undersökningen. 
 
Totalt gjordes 4 400 utskick. Undersökningen har besvarats i sin helhet av 213 av dessa. Det innebär 
både ett litet svarsunderlag och ett mycket stort bortfall. Detta i sin tur innebär att resultatet av 
undersökningen ska tolkas med stor försiktighet och där resultatet enbart ska ses som indikationer. När 
man studerar resultatet och sätter det i relation till annan kunskap och fakta kan man dock konstatera att 
resultatet i stort ser rimligt ut, men man ska naturligtvis inte tolka utfallet som exakta procenttal/värden. 
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I vilket område ligger ditt fritidsboende? 

 
Annat - Härjedalen 
 
• Aspan 
• Bydalen o Arådalen 
• Destination Glissjöberg 
• Flatruet 
• Glöte 
• Gräftåvallen 
• Gräftåvallen 
• Gräftåvallen 
• Gräftåvallen 
• Gräftåvallen/Bydalen 
• Hede 
• Hede 
• Hede 
• Hede Skärsjövålen 
• Hede Särvfjället 

• Hedeviken 
• Häggsåsen 
• Härjåsjön 
• Lillhärdal 
• Ljungdalen 
• Ljungdalen 
• Ljungdalen 
• Ljungdalen 
• Ljungdalsfjällen - Ljungdalen 
• Messlingen 
• Messlingen 
• Messlingen 
• Nysätern, Särvsjö 
• Oviken 
• Persåsen 

• Skålan 
• Skärkdalen 
• Skärsjövålen 
• Skärsjövålen 
• Sveg 
• Sveg 
• Sveg 
• Särvfjället 
• Särvfjället Hede 
• Vemhån 
• Ytterhogdal 
• Åsarna 
• Överhogdal 

 
 
Annat Åre kommun 
 
• Bydalen 
• Bydalen 
• Hallen 

• Huså 
• Skagen, järpen 
• Undersåker 

• Undersåker 
• Överhallen 
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Vilken typ av fritidsboende har du? 

 
 

Hur många bäddar har ditt fritidsboende? 
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Hur länge har du/ni ägt/haft tillgång till fritidsboendet?   
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Ungefär hur många övernattningar gjorde du/ni totalt i fritidsboendet under 
2021? 

Försök att fördela övernattningarna på följande perioder! 
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Hur många personer är ni vanligtvis när ni besöker fritidsboendet?  
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Mot bakgrund av coronapandemin, har du/ni nyttjat fritidsboende 
annorlunda jämfört med normalt? 

 
 
Kommentarer 
 
• Arbete på distans har medfört något mer tid i fritidsboendet. 
• Brukar åka dit i Påsk men pandemin gjorde att vi avstod 
• Ca 20 nätter extra på året 
• Eftersom alpinåkningen "stängde" vid en period/säsong uteblev delvis resor pga. av det. 
• En påsk i början av pandemin åkte vi inte, men tog igen det senare 
• Fritidshuset är i stort behov av renovering. 
• Föredrar sportlov i Alperna 
• Haft stugan bara 1 år 
• Handlade mat hemifrån och uppehöll oss mest i och runt stugan. 
• Har använt stugan för att jobba "hemifrån" under pandemin vid 5 tillfällen under 2021. 
• Har varit lite försiktiga med besökandet i oro att ta med smitta till lokalbefolkningen 
• Inga tjänsteresor till Jämtland 
• Jag äger stugan med syskon och en kusin, vet att kusinen varit där mycket mer. 
• Jobbade mkt från distans därifrån 
• Jobbat en del på distans från fritidshuset. 
• Jobbat på distans. 
• Kunnat arbeta på distans från stugan - administrativt 
• Köpte under pandemin 
• Köpte under pandemin 
• Långa perioder var rekommendationerna att inte vistas i annan region än hemregionen vilket vi då följde 
• Min faster har bott där permanent under Covid, jag har besökt mer under ledigheter 
• Mina föräldrar har varit där mer. Jag har varit där mindre men det har inte med Corona att göra 
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• Några skollov frös inne främst våren 2020 pga pandemi nedstängning. 
• När det var reseförbud mellan regioner 
• Semestertid blev det mer tid då andra resor var uteslutna, däremot kunde vi inte vara där påsk och jul m m på grund av 

att man inte skulle resa då. 
• Under pandemin handlade vi mat hemifrån och uppehöll oss mest i och runt stugan. 
• Var inte där på påsken när pandemin var som värst och rekommendationen var att inte resa inom Sverige 
• Vi fick tillgång till huset nov 2021 
• Vi har haft fler besökare 
• Vi har precis köpt fastigheten så 2021 är missvisande för vår del. Vi kommer vara där 3-4 veckor på vintern, 3-4 veckor 

på sommaren och höst. 
• Vi har varit där mer men innan hyrde vi ut via destination Funäsdalen och vår stuga (då med 6 bäddar) var mycket 

uthyrd på vintersäsongen då den har ett bra läge med närhet till hela liftsystemet i Hamra/Tänndalen och även närhet till 
längd och transferleder. Så summan av nätter är inte jättestor mot innan pandemin. 

• Vi köpte lgh precis innan pandemin 
• Vi reser inte annat än dit, så samma. 
• Ville inte ev belasta annan region med ex vrickad fot 
• Våra vuxna barn (född 1998 o 2002) som tävlar längdskidor studerar o åker skidor för varsitt universitet i USA vilket 

gör att vi inte är på tävlingar som tidigare. Dessutom kan vi tack vare pandemi jobba på distans (vi jobbar ihop) 
• Ägde stugan endast 0,5 år före pandemin bröt ut. Går därför inte att svara på. 
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Har du under perioder i samband med coronapandemin arbetat från ditt 
fritidsboende? 

 
 
Kommentarer 
 
• Begränsat 
• Det blev aldrig aktuellt men om det blivit så tror jag 4G-täckningen är dålig. 
• Det är obefintlig mobiltäckning så det går inte. 
• Endast timmar här och där. 
• Enstaka dagar för att förlänga semestern. 
• Fritidshuset är i stort behov av renovering. När renovering är klar finns det möjlighet att arbeta från stugan. 
• Få dagar 
• Går inte utan fiber / opålitlig och långsam 4G 
• Går knappt ringa därifrån, hade det funnits fiber skulle vi koppla in direkt. 
• Har använt stugan för att jobba "hemifrån" under pandemin vid 5 tillfällen under 2021. Att vi har bra internetanslutning 

via fiber har varit en förutsättning. 
• Har gjort det tidigare oxå, men något mer under pandemin 
• Har inte fiber/internet. 
• Har kollat nu och det funkar. 
• Inte jag men min sambo har hela tiden av och till jobbat därifrån då vi har fiber i stugan. 
• Ja mkt och även efter pandemin då vi får jobba på distans 
• Jag arbetar ofta från fritidsboende, men det har inte ökat eller minskat pga pandemin. 
• Jag borde ha gjort det mer 
• Jag har arbetat från boendet tidigare oavsett Corona. 
• Kortare perioder då vi har barn med skolplikt, annars hade vi arbetat från stugan betydligt mer 
• Men det gjorde jag innan också 
• Men min partner har gjort det 

49%
51%

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Ja Nej



14 
 

• Men nu på senare tid då vi skaffat bredband. 
• Men nu under senare tid då vi har skaffat bredband. 
• Skolbarn som gör att vi måste vara hemma samt avsaknad av fiber gör det svårt 
• Skolpliktiga barn i hushållet 
• Så skönt! 
• Tidigare har jag dock jobbat därifrån 
• Två till tre av oss har haft möjlighet att göra så viss period 
• Vi har arbetat därifrån även innan pandemin 
• Vi har inget internet om vingade haft det hade vi nyttjat den mer. 
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Hyrde du ut ditt fritidsboende under 2021? 

 
 
Kommentarer 
 
• Del av boendet 
• Har aldrig hyrt ut vårt fritidshus eftersom vi betraktar det som vårt hem 
• Hyr ej ut 2022 heller. 
• Huset är för gammalt och ömtåligt med många gamla saker så det är inte aktuellt för oss att hyra ut. 
• Hyr ut både privat och via Airbnb. 
• Min mors hemgård, hon önskar att vi inte gör det. 
• Se tidigare kommentar att innan pandemin hyrde vi ut via destination Funäsdalen men i och med att min sambo jobbade 

hemifrån och jag är sjukpensionär så kunde vi bo där. Han jobbar fortfarande hemifrån. 
• Skulle gärna hyra ut men behöver hitta någon lokalt för hjälp med nycklar och städning. 
• Stugknuten 
• Till släkt och nära vänner 
• Vårt andra hem så vill inte hyra ut 
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Om hyrt ut - bas: 48 svarande 

Ungefär hur många nätter har du hyrt ut ditt fritidsboende under 2021? 
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Har du lånat ut/haft besök av vänner i ditt fritidsboende under 2021? 

 
 
Kommentarer 
 
• Föräldrar, syskon och vänner. 
• Föräldrar, syskon och vänner 
• Grannars gäster 
• Har haft besökt av familj vi lånar dock ej ut vårt boende utan de får besöka när vi är där 
• Pandemin 
• Släkt och familj. 
• Vänner kommer gärna till vackra Ottsjö. 
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Om lånat ut/haft besök - bas: 147 svarande 

Ungefär hur många nätter har lånat ut/haft besök under 2021? 
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Hur bedömer du ditt nyttjande av fritidsboendet under 2022? Tror du att 
du/ni kommer att vara där i större eller mindre omfattning jämfört med 2021? 

 
 
Kommentarer 
 
• Att coronaperioden är "över" är inte orsaken till mindre vistelse för oss. 
• Ev något mindre pga mindre chans till distansarbete. 
• Fiber är på gång, då kan vi jobba på distans lättare 
• Får ej arbeta på distans längre 
• Får jobba 50 % på distans så hoppas kunna vara uppe lika mkt. Största problemet är att komma upp då Funäsfjällen inte 

har taxi är de svårt att ta sig från busstationen till ditt boende. Hade de funnits taxi hade vi varit uppe oftare. 
• Fått ökad möjlighet till distansarbete + fått fiber installerat så kommer att ta de chanser som ges. 
• Har just fått barn. Svårt att säga 
• Har skaffat bredband så man kan arbeta från stugan.  Båda barnen pluggar på annan ort så vi blir mer ”ensamma”. 
• Kommer vara där 4 veckor vinter och 4 sommar/höst. 
• Mycket aktiviteter med 2 barn som är aktiva inom sport så jag bedömer att det närmaste åren att det blir samma nivå 

som tidigare med ca: 3 veckor totalt per år som vi är i stugan. 
• Något mindre i.o.m att närvaro på kontoret förväntas i högre utsträckning nu när coronapandemin är över 
• Personer i hushållet har bytt arbete dvs inte full semester 
• På grund av att jag har visst behov av närhet till sjukhusvård så köpte vi ett hus närmare stugan men i ett annat län. 

Tyvärr som vården verkar utformad med Östersund som närmaste sjukhus fick vi välja bort att bosätta oss i stugan. 
• Skaffat bredband, kan arbeta från stugan.  Barnen pluggar på annat ort så vi blir mera ”ensamma” 
• Sportlov i Alperna, ofördelaktigt jullov. 
• Vi har flyttat ifrån Stockholm till annan ort som visserligen ligger närmare Funäsfjällen men som också är turistort. 

Kommer vara där mycket i kombination med stugan 
• Vi hoppas kunna vara där mer! 
• Vi är tre systrar med familjer och vår mamma som nyttjar huset. Vår mamma är i huset nästan hela sommaren och i 

september. Jag har svarat för de dagar vi systrar besöker stugan med våra familjer. 
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Följande frågor avser det senaste besöket i ditt fritidsboende 

När besökte du/ni senast fritidsboendet?    

 
 

Hur många dagar varade det senaste besöket i stugan/lägenheten? 
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Hur många personer från ditt eget hushåll inkl. dig själv var med vid det 
senaste besöket? 

 

Utöver ditt eget hushåll, var det ytterligare några personer med under det 
senaste besöket? 
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Totalt antal personer under det senaste besöket? 
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Försök att så noggrant som möjligt ange vad de personer som var med vid 
det senaste besöket tillsammans spenderade på följande saker: Utläggen 
ska vara gjorda i området i anslutning till fritidsboendet. 

Försök att uppskatta hur mycket du/ni har lagt på reparationer/underhåll av 
fritidsboendet under det senaste året (2021)! 

 
 
Kommentarer till renovering/underhåll 2021 
 
• + 20 000 installation fiber och ny TV 
• Bastu 
• Bod, elarbeten,  vitvaror. 
• Byte av bärande plintar. 
• Fritidshuset är i stort behov av renovering. Påbörjas 2022 
• Hade köpt mer livsmedel om det funnits en bättre livsmedel butik i Messlingen. Ett försök är gjort detta år med en 

livsmedelsbutik i Baggården och det ser lovande ut så vi hoppas det håller i sig. Det finns väldigt många fritidshus i 
Messlingen så potentialen är stor. 

• Installerat bergvärme, bytt ventilation och satt upp en gärdesgård 
• Installerat fiber 
• Köpt december 2021. 
• Mestadels Karl Hedin i Vemdalen 
• Målade för första gången sedan 1978 
• Ny toalettstol med installation 
• Nya vitvaror å möbler 
• Rivning, lokala hantverkare 
• Skulle gjort stora reperationer (badrum + bastu + tak) men hantverkaren hann inte med 
• Svår uppskattning, vi reparerar, förbättrar, underhåller men ibland av befintligt material ibland nyinköpt 
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Genomsnittligt utlägg: Totalt per sällskap och vistelse 6 643 kr
Totalt per person och vistelse 1 567 kr
Totalt per person och dygn 266 kr

I renovering per fastighet under 2021    30 212 kr
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• Svårt och hitta lokala hantverkare. Hade gärna renoverat mer. 
• Unik ombyggnad som varit planerad sen flera år. 
• Vattenpump, områdesgemensam 
• Vi brukar handla det mesta och tanka när vi är där men denna gång var det min sambo som passerade på väg till 

Trondheim till och från arbete. 
• Vi handlar alltid allt vi kan i Strömsund, presenter till barn, kläder osv. Vi är utflyttade Strömsundsbor och värnar lokala 

entreprenörer och verksamheter. Huset nyttjas mest av min faster som äger hälften av stugan. 
• Vi har förutom renovering och underhåll av vårt befintliga hus även byggt ett uthyrningshus på vår tomt i Vemdalen By. 
• Vi var sjuka senaste gången vi var där, annars hade vi gjort av med mer pengar på t.ex. restaurangbesök. 
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Vilka aktiviteter brukar du ägna dig åt i området där ditt fritidsboende 
ligger? 

 
 
Annat 
 
• Altanhäng "själv" eller m vänner. Besöka vänner i 

området el after ski på ngt wärdshus 
• Arbeta på huset och tomten 
• Bad 
• Bad, paddling 
• Fyrhjuling, ridning 
• Fågelskådning, blomvandringar 
• Fågelskådning, trailrunning 
• Gokart 
• Golf 
• Golf 
• Golf och kajakpaddling 
• Jakt 
• Jakt 
• Jakt 
• Jakt 
• Jakt 
• Jakt på statens mark ovan odlingsgränsen 
• Kanot 
• Klippa hejdlösa mängder gräs och skotta snö 
• Klättring 
• Läsa, besöka gårdsbutiker 

• Löpning 
• Löpning 
• Löpning på fjället, samt att bara vara 
• Myskoxhägn 
• Njuta av livet och bara vara, fotografera och måla 

och umgås med vänner som har stuga i närheten 
• Njuta!! 
• Njutning på verandan! 
• Orientering 
• Orientering. Löpning. Vilar. Äter gott. Utflykter. 
• Paddla, springa, 
• Padel 
• Randonee, löpning 
• Skötsel av vår skogsfastighet 
• Telemark 
• Terränglöpning 
• Tältning 
• Umgås med släkt på plats 
• Umgås med släkt, besöka hembygdsgårdar 
• Utflykter 
• Vila 
• Vila, återhämtning 
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Vad är allra bäst med området där ditt fritidsboende ligger? 
 

Berg 
• Att de finns många aktiviteter samt tillgång till de mesta 
• att det är så stora fria ytor utan mycket folk, utsikten till Helags, att vägarna tar slut här 
• Avkopplande, vackert och nära skidbacken 
• Bra avstånd hemifrån Sundsvall, lugnt område, närheten till det mesta, fina längdspår. 
• Det alpina och lugnet 
• Lagom stora byggrätter, bevarad skog/växtlighet vid byggnation av stugor. 
• Lagom stort, otroligt vackert och fin skidåkning 
• Lugn och skönt. Naturnära. Vackert. 
• Lugnet o utsikten 
• Lugnet och lagomt avstånd till skidbackar, direkt access för skoter och längd 
• Lugnet och naturen 
• Lugnet och närhet till vildmark och fjäll 
• Lugnet, tillgången till småviltsjakt (dock hotad genom utredning av rennäringsfrågan till följd av Girjas-domen) 
• Lugnt och nära spår och backar. Sångbäcksvallen. 
• Lugnt, ligger i naturen 
• Läget, skoterleder, utförsåkning. 
• Naturen 
• Naturen är magisk, men enkelheten är det som attraherar - det och alla trevliga och tillmötesgående människor! 
• Naturen, lugnet 
• Naturen, lugnet men samtidigt bekvämligheter som bra wifi,handlarn i Skålan dygnet runt, Åsarna Ski Center. 
• Nära både backen och turspår men ändå lugnt. Mysig och familjär anläggning (Gräftåvallen). 
• Nära skidbackar och skidspår. Trevliga promenadvägar. Inte så vansinnigt utbyggt. 
• Nära skog och goda vänner. 
• Nära till aktiviteter, nöjesutbud och affär. Fin natur, nära till skoterleder mm. God mat. Fin afterski. 
• Nära tillgänglighet till fjället. Rofylldhet. Vildmark. Ingen trängsel 
• Närhet till skidspår och backar 
• Närheten till ”riktiga” fjäll och vild natur alldeles utanför stugan. 
• Närheten till allt ovan, inklusive Klövsjö by 
• Närheten till fjället 
• Närheten till kalfjället 
• Närheten till naturen och lugnet 
• Oviksfjällen 
• Skidåkning 
• Tystnad, fina längdspår, vackert, rofyllt, snösäkert, 
• Utsikten över Storsjön 
• Vacker natur som är lättillgänglig 
• Vackert lugnet 
• Öppet i butiker och restauranger året runt. Lagom mycket folk. Vacker natur. Många aktiviteter på sommaren. Närhet 

till Östersund. 
 
Bräcke 

• Lugnet, fisket och närheten till bad. 
• Naturen 

 
Härjedalen 

• Alla sjöar 
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• Allt 
• ALLT! Naturen alla årstider, lugnet, luften, ån, fjället, skidspåren, grannarna 
• Allt. Jag bor själv med naturreservat omkring mig (stor tomt) ser till hela Hamra liftsystem och ser allt folk men jag är 

ändå själv hos mig. När jag var liten så åkte jag både slalom och längd men nu tar jag mig fram till fots. Jag undersökte 
verkligen om det skulle gå för mig att flytta till stugan då jag älskar den platsen men det är för långt till sjukhusvård. 

• Att det inte är Skistar 
• Att det inte är överexploaterat 
• Att det inte är överexploaterat. Inte än iaf.. 
• Att det ligger nära Lofsdalen men inte i byn. Naturen omkring och vidderna. 
• Att det är en levande bygd med aktiviteter året om 
• Bergen 
• Den storslagna naturen med närheten till kalfjäll. 
• Det känns genuint och som ett levande lokalsamhälle. 
• Det är lugnt och fridfullt. Det finns massor av aktiviteter att göra, både när det gäller inomhus och utomhus. 
• Det är nära till riktigt fjäll samt snösäkert i Messlingen gämfört med andra delar i Funäsdalsfjällen. 
• Direktåtkomst till fjället 
• Ej tättbebyggt, Lugnet och Närheten till skoterturer. 
• Fint både på sommar och vinter Gillar inte stugor precis i backen Det läget blir sämre sommartid 
• Fint och nära Ljusnan 
• Fiske och skoteråkning 
• Fjällen, naturen 
• Fjället, längdspåren och skidbackarna. Lederna även på sommaren (cykel och löpning/vandring) Restauranger 
• Friheten, närheten till vandring, längdskidor, skoter, skog och mark, lugnet och tystnaden. 
• Genuint, äkta och en plats att andas. 
• Höjdmetrarna och närheten till skidspår 
• Liten by där släkten samlas, hyfsat nära till fjällen, nära till bärskogarna, fast allt utan att trängas i turist-metropolerna 

som Åre, vemdalen etc (men har ändå tillgång till dem) 
• Lugn och harmoni 
• Lugnet 
• Lugnet 
• Lugnet men ändå närheten till alla aktiviteter. Vi har allt vi vill göra inom 15-20 minuter med bil. Om man behöver bil 

så känns det irrelevant om det är 3 eller 15 min till aktiviteten när man väl kommit iväg. 
• Lugnet o utsikten Naturen inpå knuten 
• Lugnet och att skogen och fjällen är precis utanför dörren. Ca:20 min ner till Funäsdalen. 
• Lugnet och närheten till naturen 
• Lugnet och utsikten. 
• Lugnet, tystnaden och friheten 
• Lugnet, utsikten, att det inte är för mycket folk 
• Lugnet. 
• Lugnt 
• Lugnt Fjället framför och bakom stugan 
• Lugnt o inte så mycket folk 
• Lugnt och avkopplande. Nära affärer, men ändå en bit ifrån. 
• Lugnt och skönt 
• Lugnt och tyst. Nära till liftar, längdskidor och fiske 
• Lugnt område nära skidspår o natur 
• Lugnt område och närhet till naturen men samtidigt inte långt från byarna. Att området inte är ”överexploaterat” är en 

viktig del i trivseln, det ser och känns som en by fortfarande 
• Lugnt, skönt och avkopplande. 
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• Lugnt, även om ljud från framförallt skotrar senare år ökat betydligt. Efter att ha varit i stugan i över 40 år, från 6 år till 
50 har jag haft olika nöjen genom åren, men det finns aktiviteter för alla även om jag helst bara tar det lugnt. 

• Längdskidåkning på gångavstånd och att det finns skidled till backen. 
• Längdåkning och vandring - man tröttnar aldrig! 
• Man kommer snabbt upp på högfjället för olika typer av aktiviteter 
• Miljön 
• Miljöombyte 
• Natur 
• Naturen 
• Naturen 
• Naturen o lugnet 
• Naturen och avskildheten 
• Naturen och lugnet, grannarna 
• Naturen och närheten till service såsom lunchrestauranger även under lågsäsong.  Nära till Sveg och simhallen.  ICA-

butiker med bra öppettider. 
• Naturen och snösäkerheten 
• Naturen och årstiderna. Riktigt bra skoterleder  Väldigt bra fiske 
• Naturen, lugnet och närheten till spår, backar och leder. 
• Naturen, spåren 
• Naturen, stillheten, lugnet 
• Naturskönt 
• Nära både backarna och torget men ändå vacker ostörd utsikt. 
• Nära fjället, prestigelöst, avkopplande 
• Nära till alla mina aktiviteter och ändå avskilt 
• Nära till naturen och till fantastiska ställen att äta på . Lugnt och skönt. 
• Närhet till att gå eller skida upp på fjället. Närhet till längdskidspår. 
• Närhet till bra längdspår 
• Närhet till skog, skidspår och restaurang /affär 
• Närheten 
• Närheten från Sundsvall. Ej sönderturistat på sommaren. 
• Närheten till det man behöver 
• Närheten till fjällen, lugnet, möjligheter till olika utflykter och turer. 
• Närheten till naturen 
• Närheten till naturen för fiske, vandring och mtb leder. 
• Närheten till naturen. 
• Omgivningarna 
• Oslagbar snötillgång. Naturen, att det är sparsamt och varsamt exploaterat. 
• Sjönära 
• Slippa folk 
• Stora tomter - avstånd mellan husen. många skidspår att välja på beroende på väder och vind. Snabbt uppe på Kalfjäll. 

Åka skidor med hunden. 
• Stugans läge med naturtomt 
• Tysnaden och just att inte vara i ett bostadsområde 
• Tystnaden 
• Tännäs är en fantastisk by. Med skog, fiske och vandring nära(rogen) ett bryggeri och myskoxhägn. Samt närheten till 

Funäsdalen, Tänndalen, Ramundberget, Bruksvallarna (mittåkläppen) Ljungdalen och Heldags och flatruet. 
• Underbar natur å närhet till butik å restaurang mm 
• Utförsåkning och cykling 
• Utsikt, närhet till vandringsleder och längdskidåkning 
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• Utsikten, lugnet, närheten till fjället. 
• Vackert och lugnt men ändå centralt 
• Variationen av utbud av aktiviteter. Bra service. Trevliga människor. Vacker natur och lagom exploaterat. 
• Vi bor i Vemdalen By som lever året runt. Vi har nära till butik, restauranger osv. Nära till skidspår och skoterled. OCH 

inte minst väldigt mycket fina vänner som bor permanent i Vemdalsområdet. 
• Vägen tar slut i Ramundberget.  Relativt bra med skidspår, dock inte i år. Se nedan. 
• Året runt möjligheter med skidor, skoter, cykling, vandring, bad, skog med bärplockning 
• Är nära till allt 

 
Krokom 

• Vänner och bekanta, miljön och naturen. 
 
Ragunda 

• Hembygd, släkt, natur, rekreation, lugn o ro. 
• Naturen, lugnet 
• Utsikten 

 
Strömsund 

• Lugn och ro 
• Lugnt och avskilt, orörd natur med mycket vilt 
• Närhet till sjö och skog, avskilt men ändå nära till Flata. 
• Utsikten, lugnet och närhet till natur, familj och gamla vänner 
• Vacker natur, stora orörda områden 

 
Åre 

• Baturev 
• Bydalen, fin natur, lite köer, familjärt. Bra toppturer, liftar. 
• Få Stockholmare med dunväst, hundarna har inte kläder. Vänlig och engagerad ortsbefolkning, lugnet och stillheten. 
• Lugnet, tystnaden, utsikten. 
• Lugnt från Åre, nära skoter och längdspår 
• Lugnt lagom avstånd t Åre. Nära till biketrails 
• Läget och möjligheter. Ski in/ski out läge, promenadavstånd till Bydalens wärdshus liksom Hovde, utsikt över 

Drommen från stuga o altan, möjligheter till vandring, backar som passar nybörjare o mer vana åkare, längdspår finns. 
Skoterleder finns om det är av intresse. Bygghandel o rejäl affär 2 mil bort. Det finns eg allt utom sittlift. 

• Möjligheter till aktiviteter i orörd natur 
• Naturen 
• Nära till Fjäll & Natur 
• Nära till kalfjället. Att skoterkörning är förbjuden. 
• Närheten till naturen. 
• Närheten till naturen. Inte så trångt som i Åre, inga liftköer. 
• Närheten till älven! 
• Ottsjö är världens vackraste plats och det finns många vandringleder och skidspår i närområdet. 
• Ottsjö, Ica bua, orörd natur, tystnaden, ren luft, avkoppling. 
• Skidspåren och vandringslederna. 
• Vacker natur 
• Vackert avskilt men ändå nära till allt. Upprätthåller släktens anknytning till trakten 

 
Östersund 

• Avskilt och tyst 
• By där jag känner många och läget på fritidshuset. 
• Bärmarkerna 
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• lugn och ro 
• Nära storsjön och stan. Går att cykla mellan och bra bussförbindelser. 
• Storsjön 
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Saknar du något (aktiviteter, service eller andra faciliteter) i området där 
ditt fritidsboende ligger? 
 

Berg 
• Downhill cykelbanor 
• En bättre restaurang 
• En servicebutik i Storhogna/ Sångbäcksvalken samt möjlighet att tanka skoter 
• Kanske närmare till matvarubutik. 
• Kommunalt vatten och avlopp 
• Kommunalt vatten och avlopp!!! Och fiber. Och väg hela vägen till stugan. Möjlighet att ladda elbil 
• Lift öppen hela säsongen 
• Lite rolig shopping 
• Livsmedelsbutik 
• Livsmedelsbutik 
• Mobiltäckning och/eller fiber för att kunna jobba utifall att man behöver det, simbassängen i Ljungd 
• Möjlighet att tanka skoter 
• Obemannad mack i Skålan,info kring var och när man kan lämna in hushållssopor. 
• Servicebutik med basvaror mat 
• Skoterverkstad 

 
Bräcke 

• Lanthandel, bensinmacken, tyvärr nerstängda! 
 
Härjedalen 

• Affär, vägbelysning, fiber. 
• Aktivitetshus i Funäsdalen med många aktiviteter samlade med café, restaurang, spa. 
• Bad och bättre promenadvägar. 
• Badhus 
• Badmöjligheter vintertid 
• Bageri 
• Bageri och glasskiosk hade varit mysigt 
• Biluthyrning. 
• Bra restaurang, verkstad för Husqvarna produkter, svårt finna hantverkare, bilverkstäder 
• Bredband 
• Bredband!!! 
• Bättre gym och tåg till Funäsdalen 
• Bättre Livsmedel, Latrin hantering och återvinning som det är i Ljungdalen 
• Bättre plogning. Igår var det sämre än på många år. 
• Bättre restaurangutbud. Är idag för få som är bra i Tänndalen 
• Bättre restauranger 
• Cykelleder 
• Det är vårdsituationen 
• Duschar o möjlighet att hämtavatten 
• Enklare downhill och mer cykelleder 
• Enklare matställe i skidbacken. Typ Sibylla 
• Ett modernare gym, någon typ av delikatesshandel, skaldjur, ostar mm 
• Fiber. 
• Fler cykelleder 
• Fler fritidsaktiviteter sommartid 
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• Fler restauranger 
• Fler restauranger förutom pizzerior och hamburgare restauranger i Funäsdalen. Vi bor i Ljusnedal. 
• Gångbanor i byn frånskilda från trafiken och lekplats i Bruksvallarna 
• Hantverkare. Har upprepade gånger försökt få hjälp med olika saker men de tre olika hantverkarna vi 
• Kanske klättring/höghöjdsbana nära Sveg? Fler och mer tillgängliga badplatser då det ju finns långa 
• Kommunalt avlopp, 
• Kultur i form av musik får man ge avkall på, men det är okej. 
• Laddstation elbil med bra kapacitet 
• Livsmedelsbutik i Björnrike på sommaren 
• Längdspår 
• Marknadsdag 
• Mataffär och bensinmack. Fibernät 
• Mountainbikeleder 
• Möjlighet till taxi om vi äter på restaurang i Funäs el Bruksvallarna då vi bor i Ramundberget 
• Naprapat, systembolag 
• Någonting som gör det möjligt att hitta nya nya vänner. Lära känna folk som liksom oss är där ofta e 
• Restaurang 
• Restauranger 
• Simhall 
• Simhall 
• Simhall 
• Sommarturismen skulle kunna utvecklas betydligt. Mer cykelleder för mountainbike tex. 
• Sophantering 
• Större utbud av restauranger och aktiviteter på em/kväll. Tex afterwork 
• Systembolag, större livsmedelsbutik, flygplats. Trottoar/cykelbana mellan Vemdalen By och Vemdalsska 
• Taxi 
• Taxi el mer bussar 
• Taxi, fler restauranger 
• Tennisbana (den som finns är illa skött och trasig) 
• Toppstugan med typ varm choklad mm på norrsidan om sjön. 
• Tråkigt att polen på hotellet har stängt 
• Tågförbindelse 
• Utbyggd skidbacke mellan skistar och vargenliften 
• Vi saknar ett ökat fokus på längdåkning i Vemdalsskalet. Många av spåren har ni bilvägar som passera 

 
Ragunda 

• Mer butiker, restauranger 
 
Strömsund 

• Fler preparerade spår för längdåkning 
• Fler vandringsleder som ligger nära (inte behöva åka till fjälls) 

 
Åre 

• Affär och mack 
• Butik/bageri 
• Bättre bussförbindelser, mer pålitlig tågtrafik 
• Bättre vägar 
• Just vid boendet finns inga fungerande löngdspår så man får alltid köra ett par mil med bil 
• Livsmedel, elstolpar 
• Möjligheter till tvättmaskin då d saknas i stugan. 
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• Sjukstuga/vårdcentral, mack med vanligt utbud av förbrukningsvaror och reservdelar, restaurang 
• Sophanteringen har förfallit 
• Stolslift, större mataffär. 

 
Östersund 

• Bra rullskidvägar, löpar- och cykelstigar i direkt anslutning till stugan. Nu måste vi alltid ta bil 
• Opera 
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Är det något annat som du skulle vilja utveckla/förbättra i området? 
 

Berg 
• 4G-täckningen som är i princip obefintlig. 
• Bydalsfjällen= cykling, sittlift, service  Krävs nog ett Hotell för att få fart på den delen. Det har pratats o planerats i 

åratal, men det verkar inte hända något. Det kanske är de bästa ändå för aktörerna som finns idag. 
• Bygglovsprocesserna och detaljkraven är hämmande. Fler skulle bygga mer om det var enklare. 
• Bättre kollektivtrafik från/till Gräfråvallen och mellan Gräftåvallen/Bydalen under högsäsong 
• Bättre täckning för mobilen från huset. 
• De saker som saknas ovan. Samt mysigare faciliteter vid slalombacken i Ljungdalen. 
• Dra kommunalt vatten och avlopp till stugorna 
• En planerad bredare och mer trafikerad väg genom området är vi skarpt emot iom att vårt äldre och gedigna område 

skall byggas ut. 
• Flera möjlighter att ta sig till backar utan bil. Skidvägar. Att SkiStar stänger topparkeringen Klövsjö. 
• Få till en Seven24 livsmedel  i Storhogna! 
• Gångväg efter landsvägen upp till Klövsjö by. 
• INGEN MER UTVECKLING TACK !!!!!  DET ÄR REDAN FÖR MYCKET FOLK DÄR 
• Minska antalet nybyggen, börjar bli överexploaterat 
• Nej, lite mindre folk under det mest intensiva perioderna :), men det är såklart det blir populärt när det är så fint sedan 

skulle jag gärna vilja se billigare liftkort eller flexibare alternativ än standardutbudet för oss som inte bara är på besök 
utan faktiskt har eget boende där (nu bara för året runt boende som självklart skall ha fler fördelar än oss deltidsboende) 

• Promenadslingor på vintern så folk inte måste gå i skidspåren, eller kanske mer upplysning om att inte gå i skidspåren,  
det finns ju andra alternativ ( skoterspår, vesselspår, även om inte skoreråkare gillar det, men det förstör  mindre ) 

• Sommar aktiviteter som utökade cykelleder och möjlighet att åka i lift med cykel 
 
Bräcke 

• Livsmedelsbutik, bensinpump 
• Vatten och avlopp 

 
Härjedalen 

• Andra alternativ till bil till fritidshuset. Härjedalingen går sällan och tåg finns ej. 
• Att de utländska turister som campar vid sjöarna respekterar vår allemansrätt o plockar med sig sitt skräp efter att de 

kört sina husbilar ända fram ner till vattnet 
• Att Ramundberget blir en åretruntanläggning. Bättre spårning (för sällan den här vintern) samt fler spårvärdar som 

kontrollerar erlagd soåravgift. Den nya spårappen mkt sämre en den gamla och hört många gäster som försökt betala 
spåravgift via appen men att det inte funkar 

• Att återföra taxi i Funäsfjällen svårt att ta sig vidare till sina egna boenden om man vill åka buss så man blir tvungen att 
ta sin bil fast man inte vill. 

• Avlopp måste styras upp ifrån kommunen. Tillåta expandering i Kappruet, gör vi inte det så går permanenta jobb 
förlorade. Tillåta mer expandering i Baggården 

• Avlopp, el, vatten, internet. Infrastrukturen 
• Begränsa skoteråkning som i Norge 
• Brist på hantverkare, men det kanske inte ni kan hjälpa till med. 
• Byggs bara massa nya hus men backen bygger inte ut. Sommarundethåll/röjning av längdspår. Bättre prepp i backarna. 

Utbyggd fiber. 
• Cafe/musik/trubadur-kvällar 
• De som äger alpinanläggningen har inte utvecklat den delen alla senaste åren trots att antalet stugor ökat kraftigt. Skulle 

behövas lite nya saker. 
• Det byggs för mycket nytt. I år har två skidspår förstörts av husbyggen, klinkenspåret och sin maid spåret. Det är helt 

oacceptabelt på en skidort.  Alla nya hus gör också att charmen börjar försvinna. Känns som det börjar likna Sälen. 
• En samlingssida med fakta och förslag om/på aktiviteter. 
• Ev transporter. Svårt att vara i fjällen utan bil p g a långa avstånd. Tåg + hyrbil hade varit bra och ökat tillgängligheten. 
• Fiber 
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• Fiber så man skulle kunna arbeta på distans och ringa 
• Fiber är på gång! Respekt för de regler som finns för skoterkörning. Att destinationen lugnar sig lite med utvecklingen, 

vi vill inte ha ett nytt Sälen i vår lilla by, då tappar ni oss. 
• Fler backar i vemdalsskalet, även björnrike behöver byggas ut. Det byggs för mkt hus och för lite på nya liftar mm. Mkt 

köer gör att folk väljer andra orter eller aktiviteter. 
• Flygplats (trafik till Hedlanda) vore bra liksom bättre vägunderhåll Sveg/Vemdalen via Vemhån. 
• Förbättra liftkapaciteten. 
• Förbättra mobiltäckningen så att det går att distansarbeta 
• Göra padelhallen snygg. Det är hemskt att komma in i byn med en stor blå plåtcontainer som möter dig 
• Har jättemånga idéer på hur man skulle kunna dra mer folk till Messlingen. Det är ett underbart och snösäkert ställe som 

fler borde upptäcka. 
• Info om stigar, fiske mm 
• Infrastrukturen hänger inte med överhuvudtaget när området växer. Framförallt sophantering, återvinning, vatten- och 

avloppsfrågan är katastrof att det är som det är. Även investeringar som inte ger omedelbara  intäkter måste prioriteras 
om områdets enorma tillväxt ska bli varaktig. Återvinningscentral finns men är aldrig öppen. Bor själv i glesbygd 
permanent så vet att det inte behöver vara så. 

• Inför byggstopp i området. Expansionen har varit extrem senaste åren. Vore önskvärt om det fanns möjlighet till cykel-
och gångbanor i området i Vemdalsskalet. 

• Inomhusaktiviteter för ungdomar, vid dåligt väder och när det är lågsäsong för skidåkningen. 
• Investera i cykelturism (äventyr). Gör det med Funäsglasögon på. Hiking biking! 
• Jag hoppas mycket på utökad skidanläggning med fler backar och liftar. Sommaren hoppas vi att man fortsätter med 

cykeln satsningarna. Framförallt "cykel-stigar" där det räcker med "vanlig" MTB cykel. Vi uppskattar de som finns 
väldigt mycket.  Sedan får man inte glömma vandringsleder, vi gör många halvdags vandringar. 

• Jag skulle vilja bygga ut och också bebygga granntomten som jag äger för att kunna nyttja mer och också hyra ut. Det 
ges dock ej tillstånd pga planarbete och det faktum att det drar ut på tiden gör att jag istället överväger att sälja och köpa 
i annat område istället 

• Jag tror det är viktigt att Härjedalens kommun inte turistar sönder det som är fint med fjällvärlden. I och med  att min 
farmor och bonusfarfar byggde min stuga på 1950- talet så har jag kontakt med en del gamla stugägare i området. Bland 
annat efter påsken -22 så fick jag höra att de snart funderar på att sälja för att leta en stuga i mer naturlugnt område. Så 
var försiktiga i balansgången med att vara inne och locka turister,  för jag vet att försvinner lugnet runt mig så skulle jag 
inte ens l 

• Jag är faktiskt väldigt nöjd! 
• Kommer inte på något just nu 
• Kommunen borde ha annan prissättning för VA. Vi betalar 13000 per år för det för vi råkar också ha en 27 kvm 

övernattningsstuga bredvid vårt huvudstupa. Då räknar kommunen det som 2 boenden och vi får betala dubbelt av allt. I 
Sundsvall har vi vår villa idag vi bor året runt och för VA betalar vi för det 4000 kr, dvs 1/3 av kostnaden för vårt 
fritidshus. Kommunen har noll förståelse när man försöker föra dialog om det orimliga i prissättningen. I år kom det en 
justering som gjorde det 2000 kr dy 

• Kommunikation så att alla inte behöver ta bilen till backarna. Alla stugor har inte ski in ski out, vilket gör att folk ibland 
väljer andra ställen, då man behöver skjutsa fram och tillbaka till backarna, det blir ett pussel, och det vill man helst 
slippa. Tror att Kommunikation blir allt viktigare framåt. Då behöver det satsas ordentligt, o inte en buss till backen och 
en där ifrån, utan ev att den går en gång i halvtimmen. 

• Leder, spänger för vandring och cykel behöver förbättras. 
• Liftsystem/Backar 
• Mer inflyttning 
• Mer skidbackar och liftar. Enkel Lift från botten av skidleden i Lövhammaren till Stora stugsvängen. 
• Mer småhandel och lokala erbjudanden. 
• Mysigare ställe i backen att slinka in på för en fika/mat. Värmestugan mitt i backen har ett ypperligt läge som skulle 

kunna bli nåt intressant. 
• Nej 
• Nej 
• Nej. 
• Nöjd med ovanstående 
• Promenadstråk mellan stugområdena 
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• På Funäsdalsberget behöver den tänkta satsningen med fler nedfarter för alla komma igång. Vi var på ett 
informationsmöte som blev kapat - vi tror inte alls att budskapet på mötet var den allmänna uppfattningen. I Kåvan 
behöver det dras en lokal längdslinga runt stugområde - inte bara transitsträckan. 

• Restauranger och markservice i övrigt som underlättar för en barnfamilj. Få restauranger att välja på och alltid fullbokat. 
• Restauranger behövs det fler av av bra karaktärer i Hamra. Maten där är en skam för skidorten 
• Riva det nya området Hovdedalen. Förstör intrycket av det annars så fina och genuina Vemdalsskalet. Finns ingen jag 

pratat med som tycker om området. Flertalet som nu funderar på att lämna Vemdalen för att söka sig till Dalafjällen. 
• Skidbacken Kappruet. Dom har gjort ett fantastiskt jobb och hoppas dom orkar utveckla ännu mer. 
• Skulle vija ha närmare till anslutning till längdspåren 
• Skulle vilja starta uthyrning av boende och i samband med det kanoter och cyklar 
• Sophantering, väldigt krånglig om man är där kort tid och få tillfällen. Någon lösning att bli av med sopor(via bank-id?) 

dygnet runt i Hedeviken. 
• Spår-appen, den nya är mycket sämre än den gamla! 
• Större parkeringar och bättre vägar. Har blivit trångt sen pandemin kom med mer folk på tex fjällparkeringar. 
• Större utsträckning av Fiber. Vi bor i början av Karl XI:s väg och vad jag förstår saknar hela det området fiber.   Skulle 

även vilja anlägga en trottoar utmed vägen innan vår, från Björnen ner mot torget.  Avslutningsvis saknar vi fler 
lunchställen i backen! 

• Sänkt pris på nätavgift på el. Upprust av Råndalsvägen som är väldigt dålig. Källsortering av sopor. 
• Tillgång till kommunalt vatten och avlopp!!! 
• Tydligare och säkrare gång och cykelväg genom byn. En större lekplats nere vid badplatsen. Ett spa med möjlighet (viss 

tid) även för barn att delta. 
• Tåg Fler( snabb)laddare  eller i alla fall lite högre  effekt på de som  faktiskt finns  Bredband och bättre mobiltäckning  

Turistbyrå 
• Utbyggnad/modernisering av Björnrikes skidområde (liftar, backar, värmestugor) för att motsvara de senaste decenniets 

sanslösa expansion av bäddar, gäster och liftkortspriser. Gratis skyttel mellan stugområden och backar för att slippa bilar 
och skistars p-avgifter. Restaurang/cafe/afterski i Björnrike centrats gamla lokaler för att undvika totalt förfall, och 
gärna en toppservering på någon av Bläster/Gråhogna/Mitttopparna. En kraftsamling från skistars sida att hantera 
klimatförändringar och s 

• Varsam utveckling av området och säkerställ att byggnation/exploatering görs på ett sådant sätt att natur och miljö 
behåller fjällkaraktär. 

• Vägen Messlingen -Hede 
• Vägen till och från stugan. Den är bedrövlig!!! 
• Vägunderhållet 

 
Krokom 

• Vägunderhåll..? 
 
Ragunda 

• Roligt att skidbacken i Hammarstrand och rodelbanan varit så fina i år, men tyvärr hann vi inte åka utför. Kul om fler 
hittar hit. 

• Skoterleder på webben. 
• Sluta förstöra området med vindkraftparker. Ingen mäklare vill ta uppdraget att sälja vår fastighet pga att området blivit 

så förstört. 
 
Strömsund 

• En golfbana med ekonomiska förutsättningar för att kunna locka golfare (går det skapa riktiga greener tex?, bygga ut till 
”riktig” 18 håls bana?). 

• Möjligheten till bredband eller annan teknik för uppkoppling. Finns inte idag och mobil (telia) har för dålig täckning för 
att kunna streama med bra kvalitet. 
 
Åre 

• Bättre skydd av naturen, så att skoter och fyrhjulingsåkning begränsas och inte tillåts ske i naturen. Oroar mig över hur 
turism sliter på fjällvärlden, gäller även t ex cykel. 
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• Eg inte vad jag kan komma på. Skulle kunna vara öppettider i backarna, men förstår att det innebär ökade kostnader 
också. Förbättra parkering o förbifart Bydalen o Hovde utifrån att skidåkare inte alltid inser att bilar är hårdare o tyngre 
än de. 

• Hela området utvecklas spännande på ett organiskt sätt. Åre by undviker vi dock oftast för det är överutvecklat, men 
viktigt draglok för bygden 

• Information om leder och utflyktsmål. Det hade ju varit fint om planerna på nationalpark i västra fjällområdet kunnat 
förverkligas 

• Jag hoppas den genuina fjällkänslan får bestå. 
• Mer aktiv och bättre fiskvård i form av tillsyn, skyltning, information om förbudsområden, parkeringar, sophantering 

etc. 
• Något fler boenden att hyra till vänner och släkt. 
• Vore kul med mer satsning på cykling och kanske klättring om möjligheter finns. 

 
Östersund 

• Separat cykelväg längs E14 Brunflo-Pilgrimsta så att man slipper gå/cykla precis där lastbilarna dammar förbi. 
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Skulle du kunna tänka dig att flytta och skriva dig som bofast i Jämtland 
Härjedalen? 

 
 

 
Vilka eventuella hinder finns för en permanent flytt till Jämtland Härjedalen? 
 

Berg 
• Arbete 
• Arbete inom min bransch, motstånd bland övriga familjemedlemmar 
• Arbetet som vi idag har är ju Sthlm som stationeringsort så det är mestadels det och barnens elitidrottande. 
• Att flytta från familj Riva upp barnen från skola och vänner För lite stad 
• Avståndet till havet 
• Barn i skola 
• Barn i skola + jobb 
• Barn som bor hemma fortfarande 
• Barn, vänner och arbetet 
• Barnen ska få flytta hemifrån 
• Barnens aktiviteter finns inte i samma utsträckning. 
• Barnens skolgång och kompisnätverk 
• Bonusbarn varannan vecka samt eventuellt jobb annars inget hinder 
• Egentligen inga 
• Ett arbete som är möjligt på distans 
• Familj 
• Familjen har inte samma intresse för att bosätta sig i Jämtland. 
• För långt från familj och vänner 
• Har svårt att se några hinder, Det är bara bestämma sig om man vill samt hitta ett stimulerande arbete. 
• Hitta lämpligt boende i Ljungdalen 
• Inte aktuellt i dagsläget pga olika orsaker. Men absolut ett alt.  senare. 
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• Jag är forskare och lärare och det finns inga tjänster för mig i närheten, undantaget Östersund. För långt till övriga 
familjen, vilket är ett hinder då jag är småbarnsförälder. 

• Jobb för de vuxna och utbildning för ungdomarna. 
• Jobb o familj på annan ort 
• Jobb, 
• Jobb, ingen släkt/familj där…. 
• Jobb, kulturutbud 
• Jobb, släkt och vänner etablerat i Stockholm 
• Jobb, utbyggnad av stuga för förvaring och tvättmöjligheter 
• Just nu är det arbetena. 
• Min fru. 
• Mina barn 
• Mitt jobb 
• Skola och jobb 
• Skulle sakna staden, närhet till allt. 
• Svårt att hitta jobb 
• Vi bor i sundsvall o trivs bra där. 
• Vi får inte tag på snickare som kan renovera vårt hus till åretruntstandard. Konkurrensen om hantverkare med de snart 

sönderexploatetade områdena Vemdalen/Klövsjö är trist… 
• Vill inte lämna arbete,skola och permanent bostad. 
• Övrig familj. Jobb. 

 
Bräcke 

• Barnens skola 
• Jobb, familj 

 
Härjedalen 

• Arbete 
• Arbete 
• Arbete 
• Arbete 
• Arbete och barnen vill inte byta skola 
• Arbete och priset på bostad vid eventuellt byte av nuvarande bostad. 
• Arbete och tveksam till regionens förmåga till likvärdig sjukvård som i hemmaregionen. 
• Arbete på orten. 
• Arbete, klimatet (kylan och mörkret alltså) 
• Arbete, o lång pendling för ungdomar till skolan. 
• Arbete, skolor/utbildning 
• Arbete! Tillgång till vård. ... är även lite bortskämd av tillgång till ett brett utbud av affärer... men främst att hitta ett 

jobb! 
• Arbete. Driver företag på annan ort. 
• Arbetssituationen är inte fördelaktig Saknar indraget vatten och därmed WC och dusch 
• Arbetstillfällen och att vi vill ha variation 
• Avstånd till vänner, familj. Barn i gymnasieålder kräver internat.  Möjligtvis 51% boende när barnen är 25+ 
• Avstånd, arbetstillfällen 
• Avståndet till barn och förälder 
• Barn 
• Barn med pappa som bor i Göteborg. Jobbmöjligheter. 
• Barnen 
• Barnen och deras skola primärt. 
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• Barnen samt föräldrar som är äldre men kan tänka mig flytta om det blir oroligare där vi bor idag eller om något annat 
sker. 

• Barnens fritidsaktiviteter och kompisar. Tillgången till lämpliga tjänster att söka. 
• Barnens skola och  aktiviteter. Fiber. 
• Barnens skolgång 
• Barnens trygghet i skolan samt arbete. 
• Befintliga jobb. Åldrande föräldrar som behöver stöd. 
• Behöver vara närvarande ett par dgr i veckan och som konsult finns kunderna inte i Härjedalen.  Klimatet lockar inte för 

ett permanent boende. 
• Bredband 
• Bredband via fiber 
• Delad vårdnad av barn som är under 18 
• Familj och jobb 
• Familj, jobb och avstånd till andra saker jag värdesätter 
• Familje situation och arbete 
• Familjen 
• Familjen 
• Framför allt jobbet!  Men sen kanske en rädsla för att riva upp allt befintligt och att man sen kanske ångra sig…?! ????? 
• Få till förutsättningar för hela familjen 
• För få verksamheter inom för få områden. Det behövs ett större näringsliv med större bredd för att skapa arbetstillfällen 

som inte bara är service eller turism. 
• För långt borta från barnen 
• För tillfället barnens skolgång. 
• Företaget men har förhoppningar på att flytta om några år. 
• Gård, familj 
• Har alldeles för mycket som håller familjen kvar där vi bor idag, som närstående, driver företag, bor på gård som är ett 

långsiktigt projekt etc. Annars hade det absolut inte varit otänkbart. 
• Hemmablind tonåring som ej vill flytta 
• Hindren är tonåringar som behöver gå färdigt sin skolgång samt att en av oss har ett arbetet med produktionsansvar som 

kräver hög närvaro (industri - det gamla sättet att arbeta - där man ska vara på plats). Den andra av oss kan arbeta 
alldeles för mycket från vilken plats som helst. 

• Inga 
• Inga hinder finns förutom att vi även trivs så bra där vi bor i Täby. Känns som vi har en bra mix 
• Inget problem med jobb, bara det finns internet, men vill inte flytta på barnen som är i tonåren. 
• Jag driver ett familjeföretag. 
• Jag har ett jobb där jag behöver resa runt i Europa mer eller mindre varje vecka och avsaknaden av flygförbindelser gör 

det omöjligt 
• Jag tycker det är perfekt att bo i Halmstad på västkusten och ha en stuga tillgänglig i fjällen, bästa kombon! 
• Jobb 
• Jobb 
• Jobb 
• Jobb 
• Jobb 
• Jobb 
• Jobb och avstånd till barnen. 
• Jobb. Skulle vara intresserad av ett jobb i Vemdalen med möjlighet till distansjobb ett par dagar i veckan för att hålla 

ordning på allt hemma. 
• Jobbet här hemma 
• Just nu barn som fortfarande bor hemma! 
• Just nu, jobb. Senare fullt möjligt. Min man svarar: mygg…. 
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• Kanske möjligen när jag blir pensionär. Hindret är att mitt arbete bara finns där jag bor. 
• Kommer inte vara aktuellt för vår familj då jag driver verksamhet i Stockholm som kräver närvaro. 
• Kommunikationer till Göteborg och Stockholm 
• Liten och begränsad arbetsmarknad. Bor man i Östersund så är det konkurens om jobb vilket leder till låga löner. Det 

finns ingen stad i närheten att pendla till. Hus och diesel är lika dyrt som i Västerås eller Örebro fast där har man högre 
löner och bättre arbetsmarknad. 

• Min makes jobb. Jag jobbar på distans redan 
• Min man är inte så intresse för tillfället 
• Mindre valfrihet inom gymnasieskolan jämfört med Stockolm. Men senare med utfluget barn inga hinder. 
• Mitt jobb 
• Mitt jobb och min mans företag 
• Mycket bränsleåtgång t bil, äldre stuga (behöver uppdateras rejält), långt för storstadsvänner att hälsa på, dåliga 

resmöjligheter utan bil 
• Möjlighet till jobb Närhet till familj 
• Nuvarande arbetssituation. Arbetar fortfarande, men kanske när man blir äldre. Uppskattar även mitt boende i 

skärgårdsmiljö vissa tider på året. 
• Partnern. Jobb på annan ort 
• Passande jobb 
• Se föregående svar om hur Funäsdalen kommun hanterar fritidsboende 
• Sjukhusvård 
• Sjukvården, vill inte åka 20 mil enkel väg för atr komma till ett sjukhus. Utbudet av mataffärer är för litet. Dyr ica o dyr 

Coop funkar inte! Borde släppas fram andra aktörer. Hör samma sak från andra som är i samma sits som jag 
• Skolor och fritidsaktiviteter för barnen. 
• Svårt att hitta kvalificerade arbeten. Ser svårigheter med avstånd till skolor för äldre (tonåring) barn. 
• Svårt med jobb  Långt till sjukvård  Trivs väldigt bra med kombon Sthlm /Hörjedalen 
• Svårt med mitt nuvarande jobb/yrke. 
• Trivs för bra på mitt jobb 
• Trivs på nuvarande arbetsplats. Är nöjd med att kunna arbeta på distans då och då. Jag trivs med blandningen av stad o 

fjäll. Vill ha både och som jag har nu. 
• Tror att det skulle kännas väldigt avskilt. Jag trivs där men när jag provat att bo där under pandemin känns det för 

isolerat. 
• Typ av arbetstillfällen 
• Tågräls till Funäsdalen 
• Utbildningsmöjligheter och rimlig pendling till all skolgång.  Avsaknad av befintlig socialt nätverk. 
• Vi bodde permanent i Bruksvallarna 1,5 år (2019-2020, ett barn på på Funäsdalen skola och ett barn gick på Vôllan) 

men barnen saknade Stockholm så mycket  ..så nu är Härjedalen igen bara för fritid-semester. 
• Vi bygger just nu hus i vår hemstad Karlstad, hit flyttade vi tillbaka för 1 år sedan. 2 årig dotter som vi får mycket hjälp 

med via mor-/farföräldrar som bor i vår hemstad. Man som veckopendlar söderut. Motsvarighet till hand arbete finns ej 
nära stugan. Troligtvis väldigt svårt att hitta någon motsvarighet till mitt eget arbete. 

• Vi har inte rinnande vatten på fastigheten och det är extremt dyrt att ansluta. 
• Vi har vårat företag i Södermanland 
• Vi nor redan i härjedalen 
• Våra barn som bor här. Vill ha dem nära. 
• Välbetalt jobb 
• Väntar på att yngsta barnet ska gå färdigt skolan sedan försöka hitta ett jobb i närheten till mig och min fru 

 
Krokom 

• För rotad i hemorten, med barn, skola och vänner. 
• Jobb 

 
Ragunda 

• Familj och vänner 
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• Född och uppväxt i kommunen men skulle inte kunna flytta tillbaka pga bristen på karriärmöjligheter och kommunens 
dåliga ekonomi, vård och service. 

• Jobb 
 
Strömsund 

• Egentligen inga, ska bara vänja mig vid tanken på att inte kunna odla på samma sätt/saker som jag vill och skapa 
förutsättningar (plats/ekonomi) för ett stort växthus. 

• Har ett bra jobb idag som jag inte hittar vid mitt fritidsboende 
• Hitta rätt jobb för mina kvalifikationer. 
• Kommer långt bort från familj och vänner Hitta ett lika intressant jobb om det inte går att jobba på distans 
• Är skild och har barn varannan vecka, deras pappa bor i stockholm 

 
Åre 

• Arbete 
• Arbetsmöjligheter och avstånd till skola. Släkt runt nuvarande bostadsort. 
• Avstånd till nära och kära. Reducerat utbud av relevanta arbeten. 
• Barn i skolåldern, karriärmöjlighet på senior nivå 
• Har bott i Östersund i 26 år, men familjen ville söderöver o då jag valde familjen fick jag besluta mig för att flytta 

söderöver igen. 
• Hitta ett hyggligt betalt ingenjörsjobb i området vore det ultimata men sparar så att man på sikt kanske kan ta ett roligt 

men kanske inte lika välbetalt jobb. Något inom turism friluftsliv skulle kunna vara intressant. 
• Jobb 
• Jobb, barnens skola, aktiviteter och föräldrars boende söderut i Sverige 
• Kvarbodda barn samt tvättmaskin i huset 
• make som inte vill 
• Mitt jobb, vänner och familj. 
• Måste isf bygga ny stuga som går att bo permanent i= markköp, bygglov mm 
• Omväxlingen storstad-fjäll är perfekt. Stockholms skärgård och kultur Yrkesutveckling Släkt och vönner 
• Småbarn samt släkt i södra Sverige. 
• Vi gjorde ett försök för ca 11 år sedan att flytta vår nystartade verksamhet till Kallbygden, där stuga och skogsfastighet 

ligger. Många faktorer bidrog till att vi istället valde att avbryta och satsa i Göteborg istället. Vi upplevde en bristande 
företagarkultur i Jämtland, en oproffsighet och tyvärr en svalt engagemang från region/kommun. Sedan spelade säkert 
även det geografiska avståndet till in, att vara lite långt från samarbetspartners och kunder. Digitala möte var t ex inte så 
utvecklade 

• Våra barn är numera utflugna och bor i södra Sverige och närheten till dom är nog det största hindret. 
 
Östersund 

• Barn i skolåldern med delad vårdnad 
• Jobb och boende. 
• Långa vintrar, kyla och jobbmöjligheter 
• Vänner och familj, till viss del arbete 
• Är ursprungligen från Jämtland och har bott på platsen där fritidshuset är beläget. Nuvarande arbete och makes åldrande 

föräldrar som är i behov av hjälp. Annars inga hinder. Finns en plan att flytta "hem" inom ett par år. 
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Vilket är postnumret på din hemort?  

 
 

Vilken är din ålder? 
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Övriga synpunkter/kommentarer 
 

Berg 
• Skulle önska kollektivtrafik mellan Sundsvall och Storhogna 
• Tack för att Ni skapar och håller Er hembygd så levande, för allt Ni lär oss om riktigt fjälliv och att vi får vara del av det 

bästa SE har att erbjuda! 
 
Härjedalen 

• Bra med en enkät :-) Tack ! 
• Bra, nyttig och intressant enkät! 
• Det ska vara småskaligt och enkelt, hänsynsfull exploatering - hålla skoteråkning på lederna, respektera preparerade 

längdskidspår. 
• Jag är väldigt glad och tacksam att jag fick chansen att svara på enkäten då Härjedalen och Tänndalen är den plats dit jag 

längtar så ofta jag kan. Vi flyttade från Göteborg och tillbaka till Bollnäs kommun där vi kom ifrån just för att jag skulle 
få närmare till stugan i Tänndalen men ändå bo på en ort där det finns dygnet om sjukhusvård inom en timme från min 
bostad. Det är för långt mellan Tänndalen och Östersund tyvärr. 

• Jämtland och Härjedalen är fantastiskt och det jag saknar när jag är där är musik. Det finns ju Storsjöyran men det är 
1ggr per år. 

• Möjlighet till kommunalt vatten och avlopp skulle underlätta och göra området ännu mer attraktivt 
• Ni gör ett fantastiskt jobb! Skulle jag och syrran bara hitta ett jobb, eller kunna jobba på distans... så flyttar vi direkt! 
• Riv eller bygg en hög mur kring Hovdedalen. Förskräckligt fult betongområde i annars så genuina Vemdalen. 
• Ta steget-tidningen är Väldigt inspirerande. Jag blir sugen på flytt varje gång den kommer i brevlådan 
• Tanken finns att spendera betydligt mer tid i fritidsboendet när livet så medger. 
• Turerna kring Tänndalen fjällgård med korrupta ägare/styrelse som ändå får bygglov är hemskt och har negativ inverkan 

på hela området.  Vidare, hotell tänninge är en skamfläck. 
• Vi har ej internet i stugan. Om vi hade det hade vi kanske varit där mer. Dock ändå svårt att jobba därifrån när man har 

en tvååring. 
• Vi har gradvis ökat vårt nyttjande av fritidshuset och tror att vi kommer att öka ytterligare när barnen flyttat hemifrån 

och sedan nästa steg , efter pension. 
 
Krokom 

• Har bekant/-a som nyligen flyttat till Jämtland - satsningar på näringsliv är nog viktigt för att attrahera eventuella 
tillflyttande! Tror att naturen lockar mycket också. 
 
Ragunda 

• Det vore toppen om Ragunda kommun kunde hjälpa fastighetsägare som vill sälja sina ställen att hitta köpare, alternativt 
hyresrätter. 

• Fritidsstället köpt i hemby, finns funderingar på att flytta tillbaka vid pension. 
• Vi har två döttrar som studerar och de bor från och till hemma. 

 
Åre 

• Bra undersökning, bra bygdeutveckling. Heja! 
• Carpe Diem 
• Det gick inte att ange var mitt fritidsboende ligger i början av enkäten. Storlien är svaret på den frågan. 
• Vi står inför en förändring i familjeföretaget och har diskuterat möjligheten att på nytt försöka förlägga verksamheten 

helt eller delvis i Jämtland. 
 
Östersund 

• Om det vore enklare att rusta upp och bygga nytt på vår tomt hade jag/vi varit där betydligt mer.
 


